
Folketingets Finansudvalg

FolketingetsFinansudvalg har d.02.09.2013 stillet følgende spørgsmål nr. 466(alm. 
del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Kristian Thulesen Dahl (DF).

Spørgsmålnr. 466:

”Det fremgår af aftalen om kommunernes økonomi for 2014, at kommunerne skal 
prioritere kvalitetsforbedringer på dagtilbudsområdet. Hvilke forventninger har regerin-
gen i den forbindelse til kommunerne i forhold til normeringsudviklingen og brutto-
driftsudgift pr. barn i 2014?”

Svar:

Der er i aftalen ikke opstillet konkrete måltal for normeringer og bruttodriftsudgifter (og 
dermed bruttodriftsudgifter pr. barn), men det kan til orientering oplyses, at der konkret 
for 2014 fordeles 507 mio. kr. (500 mio.kr. efter regulering for pris- og lønudvikling) 
efter antallet af 0-5 årige. 

Kommunerne kan ifølge aftalen anvende midlerne på både normeringer og på andre 
kvalitetsforøgende tiltag. Det kan derfor ikke nærmere angives, hvor meget der speci-
fikt bør anvendes på normeringer.

Endelig bemærkes, at løftet i 2014 er på realt 500 mio. kr. set i forhold til 2012, mens 
der i 2013 allerede er sket et løft. Det vil skulle indgå i betragtningen i en opgørelse af 
udviklingen fra 2013 til 2014.

Med venlig hilsen
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